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Referat fra Generalforsamling på Hellested Friskole og Børnehus 
Torsdag den 20. april 2023 kl. 19.00 i Aulaen på Hellested Friskole og Børnehus 

 

1. Valg af dirigent 

Bjarne Rasmussen vælges som dirigent og det fastslås at Generalforsamlingen er 

rettidigt indkaldt og dermed beslutningsdygtig. 

 

2. Valg af stemmetællere og referent 

Stemmetællere: Maiken Grøn og Anne Kahle  

Referent: Signe Frederiksen 

 

3. Tilsynsførendes beretning 

Skolens Tilsynsførende, Anders Rasmussen, er med via teams. 

Anders opridser den tilsynsførendes opgave. Anders har sidst besøgt skolen i april 2023 

og beskriver sit besøg og kommer med eksempler på hans observationer. 

Den vigtigste opgave for en tilsynsførende er at vurdere, om en skole ”stå mål med 

Folkeskolen” (§1 stk.2 i Friskoleloven). Vurderingen er, at undervisningen på Hellested 

Friskole står mål med Folkeskolen; at skolen er et behageligt og rart sted at være og at der 

er en god stemning både personale imellem, børn i mellem og imellem personale og børn.  

 

4. Bestyrelsens beretning 

Formandens beretning – der var ingen spørgsmål eller kommentarer 

 

5. Skolelederens beretning 

Skolelederens beretning. Det spørges til om det er korrekt, at der kan være børn fra 

lokalområdet (Hellested sogn), som ikke kan få plads i børnehus/på skolen, fordi der er 

der fyldt op. Der svares, at udfordringen er lidt forskellig fra børnehus til skole. I skolen 

har vi fastsat et max elevtal på 22 i hver klasse. I øjeblikket er der i gennemsnit 19 elever 

i hver klasse. Nogle klasser er fyldt op til 22 elever og andre er ikke. I Børnehuset er de 

fysiske rammer afgørende for, hvor mange børn der må være. Der er på 

skolen/børnehuset ikke allokeret pladser, til børn fra lokalområdet. Friholdelse af pladser 

til børn fra et bestemt geografisk område vil betyde en udgift i form af manglende indtægt.   

 

6. Bestyrelsen forelægger den reviderede årsrapport til orientering 

Regnskabet fremlægges.  Årets regnskabsresultat er et overskud på 241.601 kr. Særlig 

udgiftsposter i 2022 er øgede udgifter til energi, renovering af SFO og anmelderanlæg i 

aulaen.  
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7. Valg af bestyrelsesmedlemmer: 

a. Valg til Forældrekredsen – på valg er: 

Line Busch-Jensen (modtager genvalg) genvælges uden afstemning 

Katrine Madsen (modtager genvalg) genvælges uden afstemning 

Rikke M. Hansen (modtager genvalg) genvælges uden afstemning 

b. Valg til Skolekredsen – på valg er: 

Kasper Christensen (modtager genvalg) genvælges uden afstemning 

 

8. Valg af suppleanter 

1.suppleant: Louise Isko Mortensen 

2.suppleant: Nina Opstrup 

  

9. Indkomne forslag 

a. Forslag fra bestyrelsen om ændringer af vedtægterne – se bilag: rød skrift foreslås fjernet, 

mens grøn skrift foreslås tilføjet - til vedtægternes §1, §2 stk. 2, §5 stk. 3, §7 stk. 2, §14 stk. 

5, §17 stk. 1 og 3, §19 stk. 4 og 5 samt §21 stk. 2. 

 

Der stilles spørgsmål vedr. ændring af §17 stk.1 (Skolens leder ansættes og afskediges 

af generalforsamlingen efter indstilling af bestyrelsen.). Bestyrelsen begrunder 

ændringsforslaget med, at i tilfælde af en afskedigelse ville generalforsamlingen pga. 

persondataforordningen skulle tage stilling, uden at måtte oplyses nogen detaljer i 

sagen, hvilket ikke giver mening.  

Ændringen vedtages enstemmigt. Det vil blive indkaldt til en 

ekstraordinærgeneralforsamling, fordi vedtægtsændringer kræver afstemning på to på 

hinanden følgende generalforsamlinger for at kunne vedtages.  

 

b. Forslag fra forælder Mette Fjordager: at toilettet omkring hal og gymnastiksal anvendes i 

skoletiden. 

 

Beslutningen om at hver klasse har sit eget toilet begrundes ud fra, at der tidligere i 

trivselsundersøgeler har været utilfredshed med toiletternes renlighed og derfor har 

man valgt, at allokere ét toilet pr. klasse. Det har generelt medført større tilfredshed 

med toiletternes renlighed. Det betyder, at der kan være kø i frikvartererne. Det er ikke 

muligt at bruge hallens toiletter i og med, at det ikke hører til skolen område. Det er 

tilladt at benytte andre klassers toiletter, hvis der er kø ved egen klasses toilet. Dette 

har tilsyneladende ikke været meldt tydeligt nok ud, og vil blive taget med tilbage til 

personalet.  

Der kan ikke praktisk stemmes om forslaget, men det vil blive tydeliggjort, at der er 

mulighed for at bruge andre toiletter, hvis eget er optaget.   
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10. Eventuelt – alt kan drøftes, intet kan besluttes. 

a. Der spørges til, hvis ansvar det er at aflåse de to udgangsdøre mod hallen om aftenen.  

Der svares, at SFO-personale låser kl. 17 og herefter er døre på hallens område hallens 

ansvar. 

 

b. Der spørges til, om skolen overvejer muligheden for, at skole/børnehus holder åben i 

uge 29 og 30. 

Der svares, at emnet tidligere har været rejst. Der er flere elementer i det. Dels er der 

hensynet til at have kendte voksne omkring børnene så vidt muligt og dels har 

personalet ret til 3 ugers sammenhængende ferie. Med den nuværende model afholder 

personalet mest muligt ferie i en relativt kort periode (uge 28-31), hvilket betyder, at der 

det meste af året er er kendte voksne omkring børnene. Hvis der ikke er faste lukkeuger, 

vil personalets ferieafholdelse strække sig over mere af året og det vil være nødvendigt 

at trækkes på flere vikarer. Andre modeller har tidligere været på tale, men der er ikke 

afprøvet andre modeller end den nuværende. Bestyrelsen vil se på det igen.  

 

c. Der spørges til sikkerhed ifm. byggeri på skolen (særligt Sfo) og hvem der har ansvaret. 

Der svares, at det i sidste ende er Keld, som har ansvaret, men som udgangspunkt skal 

de håndværkere, som arbejder på skolen tage hensyn til, at de oftest er der samtidig 

med, at der også er elever. Hvis nogle forældre oplever noget som er uhensigtsmæssigt, 

opfordres de til at henvende sig til Keld.    

 

d. Der spørges til valg af håndværkere.  

Der svares, at opgaver over 50.000 sende i udbud. Mindre opgaver aftales med faste 

håndværkere, som vi har en aftale med. 

 

Generalforsamlingen slutter kl.   20.50 


